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PROTOKÓŁ 0012.6.1.2019 
z posiedzenia Komisji Kultury i Sportu 

w dniu 24 stycznia 2019 roku 
 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 
Czas posiedzenia: 15.00-16.50 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 
załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

3. Sprawy bieżące: 
     

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat od opłat 
jednorazowych z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 
wieczystego gruntów stanowiących własność Miasta Jastrzębie-Zdrój 
w prawo własności tych gruntów i wysokości stawek procentowych 
tych bonifikat. 

 
4. Spotkanie ze stowarzyszeniami sportowymi. 
5. Wolne głosy i wnioski. 

 
6. Przyjęcie protokołu z dnia 13 grudnia 2018 r.  

 
7. Zakończenie posiedzenia. 

 
 

Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Mirosław Kolb. Przywitał 
przybyłych na posiedzenie członków komisji oraz zaproszonych gości. 

Ad. 2 

Porządek obrad został przyjęty głosami jednogłośnie. 
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Ad. 3 

Sprawy bieżące: 
     

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta  - 
Dariusz Holesz.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami za -5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta  - 
Dariusz Holesz.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami za -5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat od opłat 
jednorazowych z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 
wieczystego gruntów stanowiących własność Miasta Jastrzębie-Zdrój 
w prawo własności tych gruntów i wysokości stawek procentowych 
tych bonifikat. 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Mienia – Daniel Zarzycki.  
 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami za -4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 
Ad. 4 
 
Spotkanie ze stowarzyszeniami sportowymi. 
 
Kazimierz Szynal – JKH  
 - Dziękujemy za zaproszenie na posiedzenie Komisji. Proszę Państwa 
rywalizujemy z drużynami w ekstralidze hokeja. 28 grudnia 2018 r. zdobyliśmy 
Puchar Polski. Rywalizacja przychodzi z trudem, ale wychodzimy obronną ręką. 
Przedstawię Państwu jak wyglądają dotacje dla innych klubów hokejowych 
:Hokej Katowice, dotacja miasta to 4 mln. zł, piłkarki GKS Katowice – 10 mln. zł. 
Hokej Tychy: dotacja miasta  3 mln. 750 tys. zł. Trudno jest nam rywalizować z 
takimi drużynami, gdzie dotacja miejska przekracza nasz budżet na który składa 
się dotacja miasta, JSW, innych dużych firm prywatnych z miast oraz firm 
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okołogórniczych. Mamy 4 miejsce w lidze. W ćwierćfinale Play off będziemy grać 
z Cracovią , która w ostatnim czasie zakupiła 4 nowych zawodników. Apelujemy 
o to, abyśmy byli partnerami przy współprac, a nie petentami. Otrzymaliśmy 
dotację o jaką wnioskowaliśmy, ale gdyby była informacja, że możemy rozliczyć 
kwotę wyższą 
 o np. 100 tys. zł to oczywiście jesteśmy w stanie to zrobić i spożytkować. Nasze 
potrzeby są spore.  
 
Józefa Jóźko – Cross Jastrzębie 
 - Szanowni Państwo mimo osób niewidomych i słabowidzących uprawiamy taki 
sport jak strzelectwo  z broni krótkiej i długiej. Strzelamy z broni laserowej.  
Mamy sekcję żeglarską ( dwóch zawodników w kadrze narodowej), sekcję 
warcaby-szachy. Organizujemy  ogólnopolskie zawody warcabowe i szachowe. 
Zawody organizujemy w obiektach, którego w Jastrzębiu nie możemy znaleźć. 
Nie mamy miejsc noclegowych dla osób przyjezdnych. Organizujemy szkolenia 
(warcaby, szachy, strzelectwo) po całej Polsce. Dostajemy na to dofinansowanie 
z Ministerstwa Sportu, które wykorzystujemy wszędzie tylko nie w Jastrzębiu.  
 
Mirosław Kolb 
 - Otrzymaliście Państwo z miasta dotację? 
 
Józefa Jóźko 
 - Nie staramy się o środki z miasta. Wystarczą nam środki z Ministerstwa 
Sportu. Środki z miasta musimy wykorzystać w mieście. Zwróciłam się o 
korzystanie ze strzelnicy w ZS nr 2. Mamy swój sprzęt, trenera potrzebujemy 
tylko miejsce. Dziękuję.  
 
Kałuża Izabela – UKS Orzeł Moszczenica 
 - W swoim klubie mamy 6 grup wiekowych. Chłopcy i dziewczynki grają w piłkę 
nożną. Najstarszy rocznik 2004 gra w III lidze wojewódzkiej. Organizujemy 
dzieciom czas wolny (wyjazdy, obozy). Mamy problem z dostępem do boisk, i sal 
gimnastycznych. Rocznik 2004 trenuje na dworze. Dziękujemy za otrzymaną 
dotację.  
 
Piotr Szereda 
 - Co z płytą boiska przy KWK Jas-Mos? 
 
Zofia Florek 
 - Nie jest to teren miasta. Boisko należy do klubu baseballowego. 
 
Krystian Synowiec – MKS Jastrząb 
 - w ub. roku zmieniły się władze klubu i staramy się odbudować zespół. Jeżeli 
chodzi o boisko na oś. Przyjaźń o którym mowa to osobiście nie znam statusu 
prawnego. Czy faktycznie jako klub mamy do niego jakieś prawa. Jeżeli 
moglibyśmy zarządzać boiskiem to są to spore nakłady finansowe.  
 
Mirosław Kolb 
 - Proszę o sprawdzenie od strony prawnej do kogo należy boisko.  
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Zbigniew Miłoś - ZSMS 
 - Ówczesna Pani Prezes miała ogromny problem, aby utrzymać boisko. Jako 
szkoła staraliśmy się pomagać. Boisko zostało przepisane fundacji.  
 
Krystian Synowiec 
 - Odtwarzając klub baseballowy pracujemy z dziećmi  od 7do 15 lat.  
 
Mirosław Kolb 
 - Czy jest możliwość, aby miasto przejęło boisko? 
 
Anna Hetman 
 - Proszę Państwa wszystko co się przejmuje generuje koszty. Rozumiem, że w 
tym zakresie byłyby konkretne oczekiwania. Jeśli byłyby konkretne potrzeby dot. 
użytkowania boiska to są to kolejne koszty. Obiektów sportowych w mieście jest 
sporo.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Jeżeli chcemy zachęcić młodzież do uprawiania sportu to należy stworzyć im do 
tego warunki.  
 
Krystian Synowiec 
 - Samo boisko do baseballa na tym etapie na jakim jesteśmy byłoby zbyt dużym 
obciążeniem.  
 
Mirosław Kolb 
 - Gdzie Pan obecnie trenuje z dziećmi? 
 
Krystian Synowiec 
 - Na chwilę obecną w Sali gimnastycznej SP nr 19. Nie są to treningi gry 
meczowej tylko treningi techniczne.  
 
Anna Hetman 
 - Ilu jest uczestników? 
 
Krystian Synowiec 
 - Od 12 -15 dzieci.  
 
Janusz Cupryś – KK Jastrzębie-Borynia 
 - Od 2002 roku jesteśmy zarejestrowani jako Stowarzyszenie. Nie możemy jako 
stowarzyszenie kibicować drużynie siatkówki. Powstało nowe stowarzyszenie na 
bazie 50 osób, które jest akceptowane przez Prezesa Klubu. Chcemy kibicować i 
mogę rozbudować stowarzyszenie do 100 osób. Potrzebujemy pozwolenia, 
żebyśmy mogli działać na hali sportowej. Jesteśmy się w stanie sami 
sfinansować. Jeżeli Komisja mogłaby pomóc w tym temacie byłbym wdzięczny.  
 
Piotr Adamczyk – UKS Pionier 
 - Proszę Państwa mamy drużyny juniorów w I lidze oraz III lidze. Gramy w 
ekstralidze śląskiej. Mamy drużynę seniorów, która gra w II lidze. Posiadamy 
sukcesy nie tylko na arenie  ogólnopolskiej, ale również międzynarodowej. Są 
Mistrzowie Polski, Wicemistrzowie Polski. Chcieliśmy jako klub organizować 
zajęcia szachów w Przedszkolach. W 7 przedszkolach Dyrekcje wyraziły zgody,  
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w niektórych przedszkolach zajęcia zaczęły się odbywać. Po wizycie w Urzędzie 
Miasta Panie Dyrektor  zaczęły rezygnować z zajęć. Zajęcia zostały odłożone na 
nieokreśloną bliżej przyszłość. Nie wiadomo co dalej. Zajęcia prowadzone są 
nieodpłatnie. Zastanawiam się jaka jest procedura, że przedszkola nie chcą 
podjąć się takich zajęć. Mieliśmy 120 chętnych. W innych miastach takie zajęcia 
są prowadzone i nie ma żadnego problemu.  
 
Mirosław Kolb 
 - Proszę poprosić Pana Naczelnika Wydziału Edukacji. 
 
Anna Hetman 
  - Nie wiem czy Pan Naczelnik w tej chwili jest w dyspozycji.  
 
Mirosław Kolb 
 - Może Pani odpowie na pytanie? 
 
Anna Hetman 
 - Nie odpowiem bo nie jestem w temacie. Pan nie może wydawać dyrektywy 
urzędnikom miasta.  
 
Andrzej Matusiak 
  - Proszę, aby na każdej Komisji był obecny Naczelnik Wydziału Edukacji.  
 
Mirosław Kolb 
 - Nie wiedziałem o tej sytuacji. Jak bym wiedział to bym Pana Naczelnika 
zaprosił na posiedzenie Komisji.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Po to się spotykamy, aby pewne problemy rozwiązać.  
 
Anna Hetman 
 - Pan Naczelnik w innym terminie wyjaśni tę kwestię.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Z  Panem Janeckim wprowadziliśmy taki projekt edukacja przez szachy w 
szkole. PZS zapewnił szkołom bezpłatnie sprzęt. Następnie okazało się, że 
projekt został zlikwidowany. W projekcie uczestniczyło 12 szkół.  Nauka gry w 
szachy przekładała się na naukę innych przedmiotów. W wielu miastach się to 
sprawdza, a u nas zostało zlikwidowane.  
 
Roman Fajkus - JKTS 
 - Proszę Państwa, mamy jeden cel –wejście do I ligi. W ub. roku udało nam się 
poprawić stan wizerunkowy naszych zawodników. Zawodnicy posiadają 
jednakowe dresy. W minionym roku we wszystkich kategoriach udało się nam 
zdobyć medale Mistrzostw Polski. Mamy jedną zawodniczkę, która jest w kadrze 
narodowej juniorek. Wyremontowaliśmy siedzibę naszego klubu. Dziękuję Pani 
Dyrektor MOSiR oraz Pani Prezydent za pomoc.  
 
Roman Siuda – BKS Jastrzębie 
  - Szanowni Państwo BKS Jastrzębie funkcjonuje tylko dzięki wsparciu miasta. 
Dziękujemy za pomoc. W ub. roku udało nam się zrealizować 3 duże projekty. 
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Pojechaliśmy z dziećmi na obóz kondycyjny. Chcielibyśmy wydać książkę – 
Historia Jastrzębskiego boksu. Boks jest sportem całkowicie niszowym, ale cieszy 
nas to, że mamy grupę młodzieży, która przychodzi trenować.  
 
Parys Błachut JKS SMS Jastrzębie 
 -  Szanowni Państwo, obecnie funkcjonują 3 Ligi seniorskie, 4 drużyny 
młodzieżowe i 20 drużyn mini. Łącznie jest to ok 150 osób trenujących. 30 osób 
jest dochodzących. Klub związany jest ze szkołą mistrzostwa sportowego. 
Dziękujemy za dotację. Naszym głównym problemem jest zaplecze – hala. Bez 
tego nie potrafimy się rozwijać. Nie wiem czy z halą dopuszczeni zostaniemy do 
kolejnych rozgrywek.  
 
Zbigniew Miłoś 
 - Generalnie największym problemem byłoby jakby hala została zamknięta i nie 
mielibyśmy gdzie trenować. Sanepid kilka razy kwestionował hale. Hala ma 20 
lat. Jest problem ze ścianami, parkietem, nawierzchnią. Zaplecze sanitarne jest 
bardzo złe. Cieszymy się, że się rozwijamy, ale potrzebujemy bazę sportową.  
 
Andrzej Matusiak 
 - W tym roku chcieliśmy, aby do budżetu miasta została wprowadzona kwota 
150 tys. zł. Pozwoliłoby to wykonać koncepcję  na halę balonową. Mając projekt 
można byłoby sięgnąć po środki z Ministerstwa Sportu. Okazało się, że środki nie 
zostały wprowadzone. Należy pamiętać, że w mieście są szkoły, które nie mają 
sali gimnastycznej.  
 
Mateusz Klimek – Judo Koka 
 - Klub Judo Koka działa w mieście od 45 lat. W tym czasie 4 krotnie nasi 
zawodnicy uczestniczyli w Igrzyskach Olimpijskich. W ub. roku zawodnicy zdobyli 
10 medali Mistrzostw Polski. W rankingu prowadzonym przez instytut sportu 
młodzieżowego w naszym mieście zajęliśmy 3 miejsce. Wyniki osiągnięte przez 
zawodników zostały dostrzeżone przez PZJ. Polski Związek Judo umożliwił 
sprowadzenie do naszego miasta japońskiego trenera, który szkoli zawodników. 
W roku 2019 przed klubem stoją dwa wielkie wyzwania – kwalifikacje 
zawodników do Mistrzostw Europy. Drugie wyzwanie to organizacja Mistrzostw 
Polski młodzików w naszym mieście.  
 
Franek Franciszek 
 - Gdzie takie Mistrzostwa Polski się odbywają? 
 
Mateusz Klimek 
 - W hali widowiskowo-sportowej.  
 
Jan Gabryś – Granica Ruptawa 
 - W klubie trenują dzieci od 4 roku życia do seniorów. Jest to ok 100 osób. 
Grupa seniorska jest w tej chwili w V lidze. Chciałbym przypomnieć, że w 2005 
roku Rada Miasta postanowiła budować boisko w Ruptawie razem z salą 
gimnastyczną przy szkole. W tym roku klub będzie obchodził 70 lecie istnienia. 
Nasi juniorzy grają w III lidze śląskiej juniorów.  
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Piotr Szereda 
 - Szanowni Państwo cieszy fakt, że mimo problemów, które w klubach 
występują cały czas działacie. Wydaje mi się, że czasami nie do końca w mieście 
panujemy nad rozwojem sportu. Chciałbym, żeby pewne rzeczy zostały 
usystematyzowane. Przykro się słucha, że niektóre szkoły nie mają Sali 
gimnastycznej. Ze swej strony deklaruję pomoc . Spotkam się z Panią Naczelnik 
 i w najbliższym czasie przygotujemy Sesję w temacie sportu.  
 
Ewa Gutowska 
 - Dodam, że Rada Sportu przy współpracy z klubami sportowymi przyczyniła się 
do powstania programu rozwoju sportu. Problemy o których dziś mówimy zostały 
ujęte w programie rozwoju sportu do roku 2035.  
 
Ad. 5 
 
Wolne głosy i wnioski 
 
Andrzej Matusiak 
 - Jeżeli chodzi o tegoroczny budżet miasta to udało się poprzez Radę Miasta 
zwiększyć środki finansowe na rozwój sportu o 200 tys. zł. Na szkolenie dzieci i 
młodzieży udało nam się zwiększyć środki finansowe do kwoty 900 tys. zł. W ub. 
roku na rozwój sportu były 3 konkursy. W tym roku nie wiadomo ile będzie 
konkursów. Parę lat temu wprowadziliśmy do kluczowych dyscyplin rozwoju 
sportu  – judo i tenis stołowy. Są to dyscypliny olimpijskie z dużą historią. 
Musicie Państwo wiedzieć, że budżet przygotowuje Prezydent Miasta. Rada 
Miasta, aby dokonać zmian musi zabrać środki z danego zadania. Jak byśmy byli 
przy tworzeniu budżetu to inaczej byśmy to widzieli. Mówimy cały czas o 
wychowaniu młodzieży. Młodzieży w sporcie byłoby jeszcze więcej gdyby były  
odpowiednie warunki do uprawiania sportu. Będziemy wnioskować o sesję w 
temacie sportu. Jako działacze sportowi musimy podziękować JSW za duże 
wsparcie finansowe.  
 
Kazimierz Szynal 
 - Chciałbym zaprosić Państwa na jutrzejszy mecz hokejowy gdzie będzie 
pożegnanie Leszka Laszkiewicza. Nawiązując do wcześniejszej wypowiedzi 
zwracam się, aby wspomóc wszystkie kluby jeszcze raz.  
 
Andrzej Matusiak 
 - W Jastrzębiu mamy bardzo dużo dyscyplin sportowych.  
 
Mirosław Kolb 
 - Proszę poprosić na następne posiedzenie Naczelnika Wydziału Edukacji. 
 
Andrzej Matusiak 
 - Jak wygląda sprawa hotelu Omega? 
 
Zofia Florek 
 - Została dokonana inwentaryzacja. Wiem, że szukane są możliwości  
pozyskania środków zewnętrznych. 
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Proponowany wniosek  Radnego Andrzeja Matusiaka: 
 
Komisja Kultury, Sportu i Turystyki wnioskuje o ustalenie w II półroczu 
2019 r. posiedzenia Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w temacie sportu.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 6 
 
Przyjęcie protokołu z dnia 13 grudnia 2018 r.  
 
Protokół został przyjęty głosami: za – 2, przeciw – 0, wstrzymujących się - 1 
 
Ad.7  
 
Zakończenie posiedzenia  
 
Przewodniczący Komisji – Mirosław Kolb  podziękował wszystkim za przybycie po 
czym zakończył posiedzenie.  
 
 
 
Protokołowała     `` Przewodniczący Komisji  
Patrycja Dudzik      Komisji Kultury i Sportu 
         Mirosław Kolb  


